

DOI: 10.18572/1812-3783-2021-4-3-7

## **ВИДЫ ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ С КОНТРОЛЬНО-НАДЗОРНЫМИ ОРГАНАМИ ПРИ ВЫЯВЛЕНИИ, РАССЛЕДОВАНИИ И ПРЕДУПРЕЖДЕНИИ ПРЕСТУПЛЕНИЙ**

**Антонов Олег Юрьевич,**  
**декан факультета подготовки криминалистов**  
**Московской академии Следственного комитета Российской Федерации,**  
**доктор юридических наук, доцент**  
*magister.makskrf@yandex.ru*

В статье на основе анализа научной литературы и примеров из судебно-следственной практики выделены наиболее оптимальные виды взаимодействия следователя с контрольно-надзорными органами при выявлении, расследовании и предупреждении преступлений: сотрудничество, компромисс как способ предотвращения конфликта, а также кооперация. Предложены направления их использования в следственной практике.

**Ключевые слова:** следователь, контрольно-надзорные органы, взаимодействие, выявление преступлений, расследование преступлений, предупреждение преступлений.

## **TYPES OF COOPERATION WITH CONTROL AND SUPERVISORY AUTHORITIES IN DETECTION, INVESTIGATION AND PREVENTION OF CRIMES**

**Antonov Oleg Yu.**  
**Dean of the Faculty of Criminal Law Expert Training**  
**of the Moscow Academy of the Investigative Committee of the Russian Federation**  
**LL.D., Associate Professor**

On the basis of the analysis of the scientific literature and examples from judicial and investigative practice, the author of the article highlights the most optimal types of interaction of an investigator with control and supervisory bodies in the detection, investigation and prevention of crimes: cooperation, compromise as a way to prevent conflict, and also cooperation. Different directions of their use in the investigative practice are offered.

**Keywords:** investigator, control and supervisory bodies, interaction, revealing of crimes, investigation of crimes, prevention of crimes.